
Reacties sportverenigingen – bijlage bij Raadsvoorstel Beleidskader Vitale Verenigingen

datum vereniging manier opmerkingen antwoord
23-3-
2021

Herpina/VIP gesprek Kun je ook vitaal zijn als je alleen je 
eigen sport aan je eigen leden 
aanbiedt?

Ja dat kan. Het beleidskader en het handvat zijn bedoeld als 
een stimulering en biedt andere perspectieven en 
denkrichtingen om over door te praten binnen je vereniging. 
De mate waarin een vereniging vitaal is kan verschillen. 

23-3-
2021

Herpina/VIP gesprek De huidige subsidie die voor enkel 
jeugdleden wordt gegeven, sluit niet 
aan op de ambities in het 
beleidskader vitale verenigingen. 
Gaat de gemeente nog op een 
bepaalde of andere manier belonen?

Het beleidskader is niet bedoeld als afwegingskader voor 
subsidie maar als stimulans om over je eigen 
toekomstperspectief als sportvereniging na te denken. 
Overigens doet de gemeente nu al meer dan alleen subsidie 
verlenen voor jeugdleden. We bieden ondersteuning via het 
SEC en we subsidiëren ook kadertrainingen. Incidenteel worden 
er ook subsidies gegeven voor activiteiten en projecten. Via 
andere routes zoals de Rabobank Clubsupport worden er ook 
stimulansen geboden. Alles is onderdeel van het Osse Sport 
Akkoord. Daarvoor staan we gezamenlijk aan de lat. We 
investeren ook in sportaccommodaties waardoor verenigingen 
een betaalbare accommodatie kunnen gebruiken. Daarmee 
sluiten we met onze subsidies en ondersteuningen goed aan op 
het beleidskader Vitale Verenigingen. 
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23-3-
2021

Herpina/VIP gesprek Ondersteuning van bestuurders van 
verenigingen is noodzakelijk om de 
aansluiting met het beleidskader te 
kunnen maken. Voor 
professionalisering van bestuurders 
zou subsidie beschikbaar moeten 
komen

Er is vanuit de gemeente een subsidie beschikbaar ten behoeve 
van kadertrainingen (per vereniging een maximaal bedrag van 
€ 1.000 per jaar). Het Rijk en ook de sportbonden bieden 
kadertrainingen en financiële ondersteuning daarvoor aan. Het 
onder de aandacht brengen van dergelijke trainingen alsook de 
ondersteuningsmogelijkheden die er zijn, is een taak die ook 
door het SEC wordt opgepakt. 

23-3-
2021

Ulysses, 
Herpinia/VIP

gesprek De betrokkenheid van de gemeente 
wordt gemist.

De gemeente heeft de coördinatie van de uitvoering van het 
Osse Sport Akkoord bij het SEC neergelegd. Vandaar dat de 
ambtelijke betrokkenheid beperkt is. 

23-3-
2021

Ulysses, 
Herpinia/VIP

gesprek Bundeling en samenwerking is van 
belang. Er zit veel kwaliteit bij de 
besturen van de verenigingen. Dat 
zou je kunnen benutten met een 
duidelijke opdracht, een stimulering 
(beloning) om de doelstellingen uit 
het beleidskader ook daadwerkelijk 
op te pakken. De regiegroep van 
eerder zou een nieuw leven kunnen 
krijgen. 

Gezamenlijk oppakken van zaken is precies wat we zoeken met 
dit beleidskader. De gemeente staat open voor een overleg met 
een brede vertegenwoordiging van verenigingen wanneer deze 
ook het mandaat van die verenigingen heeft. De 'beloning' zit 
hem in het bereikte resultaat: het zijn van een Vitale 
Vereniging.

23-3-
2021

Ulysses gesprek/mail Bewustzijn rondom vitaliteit en het 
belang daarvan is lastig over te 
brengen op leden en mede 
bestuursleden. Zeker als de urgentie 
ontbreekt omdat er genoeg leden 

We willen met het handvat de besturen van verenigingen 
helpen bij het voeren van dat gesprek. We brengen het 
handvat actief bij verenigingen onder de aandacht. Ook vanuit 
het Osse Sport Akkoord is er blijvend aandacht voor het 
onderwerp Vitale Verenigingen. 
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zijn, genoeg vrijwilligers en genoeg 
geld. 

23-3-
2021

Ulysses gesprek/mail Wat levert het op ten opzichte van  
verenigingen die hier niet aan 
werken?

Het levert de sportvereniging op dat je meer inzicht krijgt in je 
eigen vereniging, het eigen toekomstperspectief, het gebruik 
en inzet van de accommodatie, de relatie met je omgeving. En 
daarbij komt dat je bij investeringsaanvragen aan de gemeente 
tbv je accommodatie of anderszins goed beslagen ten ijs aan 
tafel komt.

5-4-2021 Herpina/VIP mail De vereniging heeft statuten en/of 
reglementen, die veelal zijn 
gebaseerd op de reglementen van de 
overkoepelende bond, waarbij deze is 
aangesloten. Bij een Vitale 
Vereniging, als er meerdere sporten 
en activiteiten worden aangeboden, 
zullen statuten die op één landelijke 
bond gebaseerd zijn, veelal niet meer 
voldoen.

Dat is een juiste constatering. We zullen daar bij de uitvoering 
van dit beleidskader gezamenlijk gaandeweg oplossingen voor 
bedenken. Het hoeft niet te leiden tot een aanpassing van 
statuten. Een en ander kan ook een andere invulling krijgen 
doordat je in samenwerking vormgeeft aan een bredere 
invulling. 

5-4-2021 Herpina/VIP mail Het sportpark wordt door de 
gemeente aan de hoofdgebruiker (De 
Vitale Vereniging) verhuurt. In dit 
opzicht zijn enkele juridische punten 
van belang waaronder 
aansprakelijkheid bij schade en 
doorberekening van kosten aan 
derden die niet onder de Vitale 
Vereniging vallen. Als derden bij 
veelvuldig gebruik van het sportpark 
niets hoeven te betalen kan dit 
problemen opleveren bij de leden van 
de Vitale Vereniging, die wél 
contributie moeten betalen, waarvan 
ook de huur betaald wordt.

Dit is onderdeel van het proces dat we met elkaar zullen lopen. 
Praktische punten zullen bij samenwerkingen moeten worden 
besproken en zul je logischerwijs vastleggen in afspraken en 
overeenkomsten. Het is aan de verenigingen zelf om daar 
passende oplossingen voor te bedenken. Bottom line is wel dat 
de ambitie om de sportvereniging en de accommodatie open te 
stellen en te delen er moet zijn. 
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5-4-2021 Herpina/VIP mail Bij een voetbalvereniging ligt de 
competitie meestal vanaf medio juni 
tot medio augustus stil en in die 
periode zijn er nauwelijks activiteiten. 
Als een vereniging in staat behoort te 
zijn het hele jaar door een bijdrage te 
leveren aan sport- en 
bewegingsdoelstellingen etc., legt dat 
een flinke druk op vrijwilligers, 
afhankelijk van de hoeveelheid en 
aard van de activiteiten. In de 
periode van de reguliere 
zomervakantie (schoolvakantie) zal 
dit problematisch kunnen zijn.

Het probleem doet zich wellicht niet voor. Het effectief inzetten 
van de sportaccommodatie is onderdeel van de gesprekken en 
ook onderdeel van het Osse Sport Akkoord waarvoor de 
gemeente afspraken heeft gemaakt met het SEC. Zij kunnen 
meedenken in deze opgave. De verantwoordelijkheid zou in 
samenwerking moeten worden opgepakt. 

3-4-2021 BC Level mail De definitie van vitale verenigingen 
op blz. 2 vinden wij niet realistisch. 
Het eerste deel vinden wij prima 
(korte en lange termijn financieel en 
organisatorisch gezond), het tweede 
deel niet. Dit is echt niet voor elke 
club haalbaar, terwijl je dan toch heel 
vitaal kunt zijn. Vraag: hoe hard is 
deze eis van vitaliteit?

Het is geen eis. Het is een stimulerend beleidskader waarbij we 
verenigingen uitdagen om aan de vitaliteit te werken zoals we 
dat in het beleidskader schetsen. Het beleidskader sluit aan bij 
het Osse Sport Akkoord waarin 24/7 sportaanbod al een 
ambitie is die is onderschreven door vele organisaties.

3-4-2021 BC Level mail Ons bekruipt het gevoel dat als je 
niet deelneemt aan het Osse 
sportakkoord en dus niet voldoet aan 
de definitie, dat je op een ander 
spoor komt als vereniging met minder 
mogelijkheden, ondersteuning, enz. 

Deelgenoot zijn van de ambities in het Osse Sport Akkoord 
stimuleren wij. Het is geen eis, wel een wens. Bij verzoeken om 
investeringen stellen we voorwaarden die in het beleidskader 
zijn vastgelegd. Het gaat hier om gemeenschapsgeld en dat 
willen we zo breed mogelijk laten renderen. 

3-4-2021 BC Level mail Wij missen in het verhaal het belang 
om als vereniging in de basis gewoon 
goed op orde te zijn, zoals voldoende 
en capabele vrijwilligers, 
ledenwerving (zonder leden geen 
club!), enz. Je kunt pas iets voor een 
ander betekenen als je zelf op orde 
bent! 

In het handvat Vitale Verenigingen gaat het juist om die 
punten. Is de vereniging in de basis op orde? Heeft de 
sportvereniging voldoende vrijwilligers, voldoende leden, 
financiën op orde enz. Dat bepaalt de mate van vitaliteit. Het is 
een tool voor de vereniging om het gesprek over vitaliteit en 
levensvatbaarheid aan te blijven gaan. 
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3-4-2021 BC Level mail Voor BC Level is een veilig 
sportklimaat van groot belang. Het 
beleid daarvoor wordt op dit moment 
door ons ontwikkeld. Onderdeel van 
een veilig sportklimaat is het 
aanstellen van vertrouwens personen 
(VCP). BC Level wil VCPers een 
cursus Vertrouwens persoon 
aanbieden. Deze cursus is  duur 
(€200 pp exclusief vervoerkosten). 
Mogelijk dat in samenwerking met 
het SEC, de gemeente en andere 
sportverenigingen de cursus tegen 
lagere kosten kan worden 
aangeboden. Andere Brabantse 
gemeente hebben dit soort 
initiatieven al genomen (bv. 
gemeente Landerd).

Er is een subsidieregeling waarbinnen we bijdragen aan het 
professionaliseren van het kader en bestuur. De training 
vertrouwenspersoon is een van de mogelijkheden. Financiering 
van deze kosten voor verenigingen door de gemeente is 
mogelijk met een maximum van €1.000 per jaar. Vanuit de 
sportbonden is hiervoor ook veel aandacht. Zij hebben ook 
financieringsmogelijkheden. 


